

Danske Fysioterapeuter i region Syddanmark

Referat fra Regionsbestyrelsesmøde tirsdag d. 23. januar 2024 kl. 13:00 – 17:30

Mødet afholdes virtuelt.

Deltagere:

Lis Jensen, Helene Benfeldt, Rikke Kruse, Helle Bruun, Lau Rosborg, Rune Myrup Andersen, Tine Hasselbrinck Madsen, Gitte Frydenlund, Ann Louise Lundahl Wilki, Emil Graversen, Jørn Kronborg, Emilie Mott.

Lene Lebech, netværkskonsulent i region Syddanmark deltager under udvalgte dagsordenspunkter.

Dagsorden

1. Valg af referent

Helle Bruun er referent

2. Underskrift af referat fra 7. december 2023 13:00-17:30 udsættes til næste fysiske regionsbestyrelsesmøde d. 18. marts 2024.

Der har været to bemærkninger til referatet, som er rettet og tilføjet, det præciseres på dette møde.

Opfølgning på punkter fra sidste møde.

Der tilføjes følgende: Lau vil gerne have noteret at budgettet genbesøges og Administrations posten udspecificeres.

Rune præcisere at den idé med fælles information til studerende som er i praktik via kliniske undervisere og Tillidsvalgte har været forelagt i TR Rådet og ikke på TRs regionale møde.

3. Godkendelse af dagsorden

Bemærk at der er tidsangivelser ud fra hvert punkt. Dette for at sikre, at vi kommer igennem dagsorden på den afsatte tid. Ligeledes en indikator for, om det er et "stort" eller "lille" punkt.

Dagsorden godkendes med information om at budgetpunktet er udsat til næste RB-møde.

Punkter til evt:

Tine vil gerne informere omkring indgåelse af ny indlejer aftale.

Virtuelt møde skal evalueres (RK)

4. Sager til beslutning

- 4.1 13:15 – 14:00 Det er i hovedbestyrelsen besluttet, at der årligt skal uddeles jubilæumsnåle 25,30 og 40-års jubilæum.

Jeg har været af den overbevisning, at vi selv i regionerne måtte bestemme hvordan vi vælger at planlægge og gennemføre disse arrangementer. Det var mit ønske, at vi holdt jubilæumsfesten sammen med generalforsamlingen, altså hvert 2. år.

Jeg er nu blevet gjort opmærksom på, at det skal gennemføres hvert år. Der er bedt om en liste, på hvor mange vi har i region Syddanmark der her 25, 30 eller 40-års jubilæum i 2024.

Indstilling: at der nedsættes en arbejdsgruppe som planlægger og gennemfører arrangementet i løbet af foråret.

Punktet drøftes:

Helene: Hvilke forventninger er der til sådan et arrangement. Kan man evt. tage ud på arbejdspladsen og fejre jubilarerne der?

Lis: Er der krav til arrangementet. Gerne noget fagfagligt evt. noget omkring psykologi, kognitiv terapi.

Helle: Jubilararrangementet kan ikke stå alene, synes der skal være et andet arrangement også – gerne oplæg, foredrag andet.

Tine H: Kan det evt. hægtes op på et andet eksisterende arrangement, så skal der ikke bookes lokale igen, forplejning etc. Evt. finde inspiration fra andre regioner.

Ann Louise: Evt ligge det sammen med arrangementet omkring Tykfobi?

Lau: Gerne tænke ud af boksen, foregå på en vin bar eller andet hyggeligt sted. Måske et sted, som man vender tilbage til år efter år og fejrer jubilæer.

Lis: Gerne et hyggeligt sted.

Rikke: Skal der være mulighed for at tage nogle med, evt. pårørende?

Det besluttes at arbejdsgruppen ift. jubilæumsarrangement bliver:

Helle, Tine og Helene. Skal afholdes i foråret, liste med deltagere vil Rikke fremsende til arbejdsgruppen.

Arbejdsgruppen har mandat til at planlægge afholdelsen inden for de givne rammer i budgettet.

4.2 14:00-14:45 Tine giver en status på sit arbejde som næstformand i 2023. (se bilag)

Vi skal beslutte hvilke opgaver der giver mest værdi for medlemmerne i 2024 at Tine beskæftiger sig med.

Indstilling: at bestyrelsen nikker til de opgaver vi taler os frem til, giver mest værdi for medlemmerne, og passer til de ressourcer og kompetencer Tine har, og ligger indenfor de 5 timers ugentligt næstformandsarbejde hun er frikøbt til.

Tine giver status: Har været meget rundt på klinikkerne. Der er også gået tid med at finde mailadresser, få aftalt mødedatoer, mange henvendelser til sekretariatet ift. at sikre korrekte svar.

Det har været vigtigt med al den info ift. forståelsen af en fuldstændig vild gamechanger på praksis området.

Der kommer nyt ift. tværsektorielle rygforløb. Fremadrettet kommer der mere strukturerede forløb ift. sclerose, parkinson, RA, og disse honoreres fremadrettet med en forløbsydelse.

Rikke: Når der regionerne imellem, snakkes om praksisområdet, er de andre regioner misundelige på region Syddanmark. Tines arbejde underbygger vores målsætning om at komme tæt på medlemmerne og være nærværende.

Tines informationsbesøg på klinikkerne har affødt fx et besøg af Rikke i Haderslev, da der efterfølgende kom spørgsmål til det politiske.

Rikke: Siger det er vigtigt at hun på praksisområdet kan læne sig op ad Næstformanden.

Tine: Møderne har helt sikkert afstedkommet mere samarbejde.

Rune: Vigtigt stykke arbejde Tine har lavet. Sådan en stor ændring på et område vil naturligt nok også fylde hos fysioterapeuterne.

Gitte. Alt i alt, så er indsatsen rigtig godt givet ud. Det har været en "billig" måde at få bredt viden ud på, set på hvor mange terapeuter der har været i direkte dialog og hvad den reelle kostpris har været ift. fx at afholde et arrangement. Hvad er den vigtigste viden, der tages med fra medlemmerne?

Tine: Det er vigtigt at tænke på det enkelte medlems vidensniveau. Vigtigt at budskabet formidles enkelt, simpelt og letforståeligt.

Helene: Stor værdi at der ikke har været så mange til det enkelte møde. God måde at møde det enkelte medlem på. Dejligt at det er modtaget så godt.

Gitte: Hvis der i en periode er brugt mere end de aftalte 5 timer om ugen, så skal der afspadsres. Vigtigt også at passe godt på Næstformanden.

Fremadrettede arbejdsopgaver for næstformanden i 2024:

Emilie: Interessant hvordan vi rammer praksisser udenfor overenskomsten. Evt erfaringsudveksle med region Nord ift. netværk indenfor/ udenfor overenskomst.

Rikke: Arbejdsmarkedsorientering kan være en opgave for Tine. Og hvis der er sammenfald i mødekalender, så kan Tine tage over.

Lau: Praksis udenfor overenskomst. Lau fortæller at der i Odense har været forsøgt at inddrage terapeuter udenfor overenskomst.

Helene: Evt. ved høringsvar inddrage terapeuter udenfor overenskomst. OBS på Tines arbejdsvilkår. 5 timer ugentlig er ikke en herregård.

Lis: Benytte den eksisterende viden evt. ift. ny ældrereform. Tage på besøg sammen med Formanden.

Emilie: Gerne fortælle at der er terapeuter både indenfor og udenfor overenskomst. Evt deltage i klyngemøder, så lægerne kan blive mere bevidste om at der findes terapeuter både indenfor og udenfor overenskomsten.

Gitte: Svært at sætte så mange opgaver op, 5 timer ugentlig er ikke en bondegård.

Tine: Ser en åbning evt. ældreloven ift. fysioterapi udenfor overenskomst. Evt tage fat i Lene Lebeck ift. netværk omkring fysioterapeuter udenfor overenskomst.

Gitte: Synes det er dejligt med afrapporteringen af hvad Tine har lavet.

Tine: Vil lave årig status med hvad årets opgaver har været.

PAUSE 14:45-15:00

4.3 15:00-15:45 Hvad skal vi beskæftige os med i 2024?

Hvad skal være vores fokusområder? Jeg ønsker, at vi alle kommer med et udsagn om, hvad vi kunne tænke os at arbejde med / for i 2024. At vi hver især kommer med et emne som vi personligt finder interesse i og som vi vurderer er ambitiøst, målrettet og realistisk (jf. Allans slides fra sidste møde).

MWB #1: Styrke fællesskabet, MWB #2: Styrke professionen, MWB #3: Møde det enkelte medlem

Indstilling: at vi vælger 2 emner som vi gør til bestyrelsens opgaver i 2024 og på næste heldagsmøde lægger strategi og handleplan.

Helle: Inkluderende fællesskaber. Især have fokus på de studerende, og retænke vores arbejdsmarkeds orientering.

Helene: Faste teams i hjemmeplejen og de nye opgaver, arbejdsvilkår der kan ligge i det.

Tine: Gerne at vores fokusområder ligger i tråd med rekruttering og fastholdelse fx nationalt. Gerne benytte regions bestyrelsens kompetencer. Fx kommer Gitte direkte fra uddannelsesmiljøet og "kender" de studerende.

Have opmærksomhed på Fri adgang til fysioterapi.

Lau: Lave sociale arrangementer. Synes ikke vi absolut skal følge de nationale spor.

Lis: Vigtigt hvordan vi kan påvirke terapeuters arbejdsvilkår, jobmuligheder i de nye selvledende grupper. Vigtigt at vi som faggruppe er en del af løsningen.

Emil: Sociale arrangementer, Vil gerne være med i en gruppe, som brainstorme rift. Sociale arrangementer.

Have opmærksomhed på fysioterapi og opgaveglidning.

Rune: Vigtigt med opmærksomhed ift. Buurtzorg og psykiatri.

Jørn: OBS på sundhedsstruktur kommissionen. Sørge for at melde ud til dem som berøres.

Emilie: Stukturen – er vi klar til at gribe den. Sociale arrangementer, evt. mindre sociale arrangementer bundet op ift. Geografi.

Rikke: Tilknytning, fortsat arbejde med det.

Tine: evt to spor. Arbejde med sociale arrangementer og et spor med hvordan vi kan være med i opgaveløsning ift. helhedspleje.

Helene: vigtigt at have opmærksomhed omkring begrebet helhedspleje.

Rune: evt. lave små debatforummer ift. forskellige emner.

Rikke: ledere i fys. stillinger. Det har vi tidligere talt om. Skal vi have fokus på det?

Helene. Mange ledere i det offentlige er ikke medlem af Danske fys.

Rikke: Vigtigt at der laves proces linje på hvordan vi arbejder med emnerne professionelt. Noget omkring sociale arrangementer, teams samarbejde.

Helene: Kan vi komme i gang noget før. Kan vi blive mere handlingsorienterede?

Rikke: Nogle der har lyst til at være tovholdere ift. sociale arrangementer:

Arb. gruppe ift. sociale arrangementer bliver:

Gitte Lau, Emil

Arb. gruppe ift. faste teams bliver:

Rikke, Lis, Helene.

5. Sager til drøftelse

6.

6.1 15:45-16:00 Evaluering af Fag dag.

Der var 92 tilmeldte medlemmer, 79 fremmødte, 7 oplægsholdere og 6 bestyrelsesmedlemmer.

Hvad mener vi om processen, temaet, oplægsholdere, lokale og forplejning. Hvad tager vi med os til næste gang?

Tine: Positivt med studerende, god stemning, god dialog.

Helle: Opmærksomhed på overskriften når der planlægges. Ift. at det er sigende for indholdet, sådan at folk tilmelder sig.

Jørn: Vigtigt at spørge ind til, hvad de som var der oplevede.

Lene. Lidt forvirrende ift. lokaler. talte med de studerende – de har travlt og er selektive ift. hvad de deltager ind. De nævnte selv at tape og akupunktur havde deres interesse. Lene undrede sig over at der var ét firma og så PKA som stande.

Lau: Forklarer at der var inviteret 10-12 firmaer ift. at have en stand. Firmaerne havde svært ved at se sig selv ift. overskriften på fagdagen. Lau var lidt rystet over samarbejdet med Dansk Selskab for fysioterapi.

Vigtigt at der fremadrettet laves drejebog ift. hvad der skal huskes, hvornår etc.

Lis: Nogle havde svært ved at se sig selv i emnet. Gode tilbagemeldinger, dog, fra dem som deltog. Vigtigt at være ude i god tid ift. oplægsholdere, lokaler etc. Også vigtigt at koordinere med Lene L.

Rune: Overall godt arrangement. Skal vi evt. provokere lidt mere?

Lau: Kan det tages op at kursusafdelingen i sekretariatet havde svært ved at håndtere tilmeldinger. Lau beder Rikke om at tage det op. Der skal følges op ift. manglende betalinger.

Rikke: Tager med at overskrift og emnet er ret så vigtigt. Det blev en så fin dag, som det var muligt.

6.2 16:00-16:30 Budget 2024 (udsættes til næste møde 18/3 pga. tidsmangel på dagens agenda).

Budgettet genbesøges da der har været et ønske om en udspecificering. (se bilag)

Et af spørgsmålene gik på, "hvad ligger der under Administration"?

Det blev på forrige møde drøftet, at formanden kan kontere kørsel som "medlemsaktivitet" da alt kørsel i regionsregi stort set er medlemsrettet aktivitet. Ligeledes at næstformandens kørsel ifm. med ny overenskomst konteres som projekt, altså særskilt kode.

6.3 Mistillid til processen omkring næstformandsposten i Region Syddanmark.

Emilie Mott motiverer punktet. (se også bilag)

I forlængelse af vores tidligere korrespondance, føler jeg mig forpligtet til at udtrykke mistillid til processen omkring næstformandsposten, og den måde formand og næstformanden har ageret på. Det ønsker jeg dagsordensat til næste bestyrelsesmøde. Jeg har vedhæftet en kort sagsfremstilling som bilag til bestyrelsen.

Vi har som bestyrelsesmedlemmer alle pligt til at sikre os at demokratiske spilleregler bliver fulgt, og der er stor gennemsigtighed og integritet omkring brugen af foreningens ressourcer.

Det er ikke nemt at rejse denne sag, men jeg mener, at grundlæggende demokratiske spilleregler er blevet brudt i en sådan grad, at jeg ikke kan se medlemmerne i øjnene uden at handle.

Det er mit ønske, at medlemmerne sikres fuld transparens om processen og den måde foreningens ressourcer forvaltes på.

<https://www.dropbox.com/scl/fo/k4ju9ytp347r3j1gp646y/h?rlkey=al8ktp1l2vkjw7c0zb9puo2o1&dl=0>

Emilie: Motiverer punktet. Det er vigtigt at de demokratiske processer følges. At tingene er transparente, at budgettet er gennemsigtigt.

Emilie udtrykker mistillid til processen.

Tine: Kan huske fra den 07.09 at det blev aftalt at hun honoreres for 5 timers frikøb om ugen, men reelt arbejder 7 timer om ugen, da hun honoreres anderledes end den tidligere næstformand.

Helene: Var ikke med til mødet. Undrede sig over processen. Talte telefonisk med Rikke omkring dette.

Lau: Det var en helt ny bestyrelse. Deler punktet ind i 3 ting. Undren, tillid, mistillid. Det er rigtig fint at vi får snakket tingene igennem. Har tillid til at vi tager ansvar for vores egne handlinger.

Helle: Undrede sig over processen og der var nok også en fodfejl i selve handlingen. Men synes det er den helt rigtige konstellation med en praksisnær og praksisvidende næstformand som supplerer formanden.

Rune: Processen var nok ikke som den skulle være. Vi blev enige om at tage det op igen i forretningsordenen.

Emilie: Vigtigt vi alle er opmærksomme på de demokratiske processer.

Vi anerkender der er sket fodfejl i processen.

Vigtigt at komme med indsigelser til referatet. Vigtigt at være opmærksom på at man kan genkende det sagte i referatet.

PAUSE 16:30-16:45

6.4 16:45-17:00 Status fra Ann-Louise og Lene Lebech på nuværende og kommende netværks- og medlemsrettet arrangementer. Lene viser på slides hvad der skal ske i det første halve år af 2024.

Geriatrici-netværket deles op i mindre enheder i region Syddanmark og så er der et fælles møde årligt. Amput Fyn netværket havde spørgsmål ift. varetagelse af specialiserede genoptræningsplaner – kan sparre med andre erfa grupper ift. amputerede.

Helene: Spørger vi ind til ift. hvordan med bandagist. Andre kommuner varetager specialiserede genoptræningsplaner, så der kan sparres omkring opmærksomhedspunkter med dem.

Tine: Vigtigt med geriatrici netværket ift. ældrereformen.

Rikke: Vigtigt ift. geriatrici netværket om man som terapeut arbejder i en udegruppe eller er inde på et center.

Lene L: Viser plan over arrangementer.

Obs der er åbent hus den 24.02 i Haderslev/ Esbjerg på Uddannelserne

Gennemgang vedlægges referatet. Link til deling ligger i chatten.

7. Sager til orientering, herunder formand, næstformand, HB, råd, nævn og udvalg.

Rikke orienterer om at hun har kontakt med ansatte i Vejle, Kerteminde og Sønderborg kommune samt ledere i de respektive kommuner. Har været på besøg i Haderslev, affødt af Tines klinikbesøg.

OUH har nuværende ikke nogen FTR. Ergoterapeutformanden har sammen med Rikke været på besøg.

Rikke har møde med Bo Libergren og Jane Kragelund og tager ETF regionsformand med.

Rikke har inviteret studenterrepræsentanterne til sandwich og sodavand. Der var mange afbud, så mødet blev aflyst.

Skal have møde med borgmesteren på Fanø.

Der informeres omkring at der fremadrettet er 87 studerende i stedet for 140 på uddannelsen i Esbjerg og Haderslev i det kommende år.

Har sendt nyhedsbrev ud til alle medlemmer. Forventer at gøre det 2 x årligt.

Tine pointerer at det vil være vigtigt at følge op på hvor mange som åbner mailen.

Se i øvrigt formandens kalender på [fysio.dk/regions Syddanmark](http://fysio.dk/regions/Syddanmark)

8. Nyt til hjemmesiden

Der er tilmeldt 250 deltagere til det tværsektorielle rygforløb.

9. SOME

Hvem har lyst til at skrive et oplæg omkring dagens møde og emner og lægge på sine sociale medier?

Rikke laver et oplæg. Husk at like, kommentere og dele.

10. Eventuelt

- (RK) Evaluering af, at Regionsbestyrelsesmødet er virtuelt. Ud fra evalueringen, kan / må vi træffe en beslutning om vi ønsker det fremadrettet. Gældende det 1. RB-møde i det nye år.?
- Der er tilbagemeldinger om at mødet via teams har fungeret godt. Husk at der skal holdes pause, og dejligt at der ikke er transport.
- Det besluttet at det første møde om året afholdes via teams.
-
- Mødet den 12.12 afholdes på regionskontoret. Efterfølgende fælles middag.
-
- Tine informerer om at der er sendt direct mail dd. ud til de medlemmer som de har berøring med. Der er aktuelt mange møder i SALS regi.

Meld gerne ind til Rikke ift. punkter til dagsorden til heldagsmødet. Evt. om der ønskes en proces konsulent ift. fremdrift omkring de temaer vi vælger at beskæftige os med.

Næste møde er fysisk d. 18. marts fra 09:00 – 17:00